
Notat - Svar på spørsmål til Handlingsprogrammet 2020-2023 nr.4 
 
Med svarnotat 4 skal alle spørsmål som har kommet inn til nå være besvart, hvis noen mangler svar må de gi beskjed.  

Spørsmål til rådmannen fra Søren Falch Zapffe (H) mail av 19. november 2019 

Nr. Spørsmål Svar 

10 Side 58, utfordringer.  I 2019 fikk 
Lier pålegg fra Fylkesmannen om 
selv å gi tjenester til brukergrupper 
vi tidligere har hatt tradisjon for å 
kjøpe omsorgstjenester fra private 
tilbydere.  Kan rådmannen utdype 
dette, herunder redegjøre for 
hvilken hjemmel Fylkesmannen 
viste til og en vurdering av hjemmel 
sett opp mot prinsippet om 
kommunalt selvstyre? 

I henhold til helse- og omsorgsloven er det en rekke tjenester som kommunen er pliktig til å yte. I 
tilsynet som Fylkesmannen gjennomførte i Lier kommune i 2018, ble det konstatert avvik i tjenester 
for personer med sammensatte utfordringer, knyttet til samtidig rus og psykiatri. For disse var det ikke 
tilstrekkelig oppfølging spesielt om natten.  
Begrunnelse for avvik er gitt i henhold til:  
Helse— og omsorgstjenesteloven § 4-], helse- og omsorgstjenesteloven § 3—2 nr.5 og nr. 6 bokstav a 
og b.  
Forskrift om ledelse og kvalitetsforbedring i helse- og omsorgstjenesten av 28.10.2016. nr. I250. 
 
I Norge står kommunenes organisasjonsfrihet sterkt. Dette medfører at kommunen som regel har 
frihet til å løse sine lovpålagte oppgaver på en måte, som for kommunen er mest hensiktsmessig. 
Eksempelvis kan kommunen kjøpe helse- og omsorgstjenester hos private, istedenfor å etablere et 
kommunalt tilbud. Fylkesmannen kan altså pålegge kommunen å oppfylle sine plikter etter loven, men 
kan i utgangspunktet ikke pålegge hvordan kommunen skal oppfylle disse. Men organisasjonsfriheten 
har sine grenser, der hvor kommunens valgte løsning ikke er god nok for å oppnå forsvarlighet i 
tjenesten, f.eks. dersom kommunen opplever at det ikke foreligger tilfredsstillende løsninger på det 
private markedet. I så fall vil dette medføre at kommunen selv må levere disse tjenestene. Dette 
baseres da på at den grunnleggende plikten om å yte forsvarlige helse- og omsorgstjenesten (i dette 
tilfellet § 4-2, § 3-2 nr. 5 og 6, bokstav a og b) er ufravikelig, og at plikten er direkte knyttet opp mot 
kommunen.  
I dette tilfellet har man erfart at det i det private markedet er utfordrende å finne rett nivå på 
tjenester til en rekke av brukerene som er i behov av oppfølging hele døgnet.  



 
 
 
  

Det private markedet har i dag i hovedsak spesialisert seg på tilbud til brukere med omfattende 
behov, tilbud til de som trenger mindre grad av oppfølging er således vanskelig å finne. Dette 
medfører at private kjøp i mange tilfeller ikke kunne gi de løsningene som var nødvendige for å lukke 
fylkesmannens avvik, og at avviket medførte behov for å etablere et kommunalt tilbud for denne 
brukergruppen.    
 

16 HP 2018-22, punkt 2.4.  Oversikt 
over antall læreplasser og 
praksisplasser? 

Lier kommune har p.t. 29 lærlinger og 25 praksisplasser.  Lærlingene fordeler seg på det ordinære 2-
årige løpet og det 4-årige løpet ved Lier videregående skole.  
 
Lærlinger fordelt på fagretning: 
Kontorfag: 4. stk  
Helsefag: 17. stk 
Barne- og ungdomsarbeiderfaget: 7. stk  
Ikt: 1. stk 
 
Praksisplasser fordelt på fagretning: 
Helsefag: 21. stk.  
Barn- og ungdomsarbeider: 4. stk.  
                 
 
 
 
 



Spørsmål fra : Tove Hofstad ( V) 

 

Nr. Spørsmål Svar 

1 I forrige periode så var Venstre pådriver for å få bevilget mer penger til 
trafikksikkerhetstiltak med økt fokus på å fullføre gang/sykkelveinettet 
i Lier. Vi er ikke ferdig med det arbeidet, men det er gledelig å se at 
det har skjedd noen utbedringer i forrige periode selv om de store 
tiltakene uteblir. 
 
På side 109 står det beskrevet i pkt 60, 61, 64 og 65 beløp til 
trafikksikkerhetstiltak, med tilhørende forklaring på side 114. 

Til punkt 65 står det at "Manglende gang- og sykkelveistrekninger er 
kalkulert å koste 243 millioner kroner for Lier kommune. I tillegg er det 
kalkulert å koste SVV 308 millioner." 

Til punkt 61 forklares det at 5 millioner kroner ikke er brukt og 
overføres fordi "Klargjøring og prosjektering av tiltak har tatt lengre tid 
enn antatt. Det har derfor "samlet seg" bevilgninger over flere år og 
det er bevilget tilstrekkelig med midler til å gjennomføre aktuelle 
tiltak" 

1. 243 millioner kroner totalt delt på 5 millioner årlig 
bevilgning blir i mitt hode ca 50 år. Er det rimelig å anta at 
Lier kommune kun har kapasitet til å utbedre tiltak til en 
årlig ramme på 5 millioner? 

2. Gjenspeiler forslag til årlig bevilgning målsettingene i 
planen for Grønn mobilitet og Lier kommunes sykkelplan 
(gjeldende)? 

1. Rammen på 5 mill kr. er satt opp til "trafikksikkerhetstiltak - 
årlig bevilgning". Denne satsen ble besluttet i forbindelse 
med behandlingen av HP 2016 - 2019. Disse midlene skal 
brukes på tiltak i forbindelse med skolevei. 
Trafikksikkerhetsplanen, med prioriteringer, blir årlig 
politisk behandlet i Miljøutvalget (Utvalget for plan og 
miljø). Kapasiteten på prosjektgjennomføringen kommer an 
på størrelsen av prosjektene og kompleksitet. Det har vist 
seg at forarbeid, regulering og planlegging er omfattende 
og tidkrevende. Det er spesielt tidkrevende i prosjekter som 
må reguleres. Små tiltak kan gjerne være like tidkrevende 
som store tiltak. Til etablering av nye gang- og sykkelveier 
(sammenføyning av eksisterende) er det planlagt å bruke 
posten "opparbeidelse av nye gang- og sykkelveier". Dette 
er det differensiert på i "Hovedplan vei". I "Hovedplan vei" 
er det også lagt opp til egen bevilgning for "Forsterkning av 
eksisterende gang- og sykkelveier".  

2. Sykkelplanen ble utarbeidet i 2014. Aktuelle tiltak er ramset 
opp i planen, men ikke i  prioritert rekkefølge. I 
sykkelplanen er det anslått et kostnadsbehov på 366 mill kr. 
I vedlegg 8 til sykkelplanen er det vist en 
rangeringsmetodikk. Det har ikke blitt bevilget egne midler 
til oppgradering og nyetablering av et helhetlig gang- og 
sykkelveinett i tidligere handlingsprogram. I sykkelplanen er 
det satt som mål å ferdigstille sykkelveinettet innen 2023. 
Dette er ikke realistisk.  



 

 
  

3. Hvilken vurdering ligger til grunn når strekninger skal 
prioriteres? Har Viva gjort en vurdering på hva som vil gi 
størst "avkastning" når det gjelder redusert bilbruk og økt 
hverdagssyklisme når det kommer til trafikksikre kryss, 
fullføring av strekninger etc? 

4. Er de 243 millionene (+ SVVs 308 mill) satt opp i en matrise 
det er mulig å få innsikt i? 

 
 

3. Første prioritet er skoleveier. For skoleveier gjelder 
vedtatte objektive kriterier.  Rangeringsmetodikk (vedlegg 8 
i Sykkelplanen) skal benyttes ved prioritering av øvrige 
gang- og sykkelveier.  

4. Viva har ikke gjort egne vurderinger på hva som vil gi størst 
«avkastning», men vil benytte sykkelplanens 
rangeringsmetodikk. 

5. Oversikten ble utarbeidet i juni 2018.  

Gang og 

sykkelveier - manglende lenker.xlsx
 

 



Spørsmål fra :  Kathy Lie (SV) mail av 20. november 2019 

Nr. Spørsmål Svar 

3 a  Handlingsplan mot barnefattigdom er 
gyldig fra 2016 til 2019. Er det planlagt 
rullering av denne og vil igangsatte tiltak 
videreføres til ny plan er vedtatt? 

 

Kommunestyret behandlet 17.09.19 sak.74/2019 Barnefattigdom i Lier kommune.  Det 
ble fattet følgende vedtak: «Ny handlingsplan mot barnefattigdom rulleres etter at 
overordnet planstrategi for Lier kommune er vedtatt».  Det foreligger også et tillegg 
fremmet av SV som ble vedtatt tatt med.  

3 b Det står at barn og unge under 20 år kan 
søke stipend/friplass på fritidsaktiviteter 
når foresattes inntekt er under 300000 
netto skattbar inntekt. Hvor mange har 
søkt på dette i 4 års perioden og hva er den 
økonomiske rammen for dette i HP? 

Antall søknader om friplasser ved Kulturskolen for året 2019/20 er 25. Behandlingen går 
raskt og ingen søkere har blitt avvist til nå. Kriteriet for å få friplass er tydelig. 
Kulturskolens ramme er på 100 000,-, som er lik 25 plasser. Innen Kultur og Fritid jobbes 
det ut fra følgende tre tilnærminger: 1)  søknad som privatperson, 2) søknad via forening, 
3) søknad via en saksbehandler i kommunen (ofte psykisk helse, helsesøster, 
flykningtjenesten eller lignende). Kultur og fritid har brukt ca 115 000 til nå. I tillegg skal 
virksomheten sammen med Lier Idrettsråd og Spabra utarbeide en brosjyre hvor også 
fritidsstipend og BUA står omtalt, samt informasjon om alle lag og foreninger på 
idrettsida i Lier. Denne skal oversettes til engelsk, arabisk, tigrinja, somali. 

3 h Man regner med økt behov i 
voksenopplæringa basert på endring i 
invandrergruppens bakgrunn. Hvor stort er 
behovet og hva vil det koste å dekke dette? 

Vi ser en endring i deltagergruppa på voksenopplæringa. Det er mange deltakere med 
svært lite eller ingen skolegang som går på spor 1. Det kommer flere analfabeter enn før, 
både i familiegjenforening og blant overføringsflyktningene. Disse deltagerne vil bruke 
mer tid på å lære seg norsk. De må også lære seg å lese og skrive, samtidig som de lærer 
å leve i en helt ny kultur.  
Voksenopplæringa sin økonomi er delvis basert på rammetilskuddet fra kommunen, og 
delvis statlige tilskudd fra Imdi. Det sistnevntes størrelse kommer an på antall deltagere i 
norskopplæring.  
Antallet deltakere er nedadgående. Vi har derfor nedbemannet de midlertidige 
stillingene vi hadde, og en ansatt i et halvt årsverk gikk av med pensjon uten å bli 
erstattet. Det er av den grunn gjort endringer i timeplanene, og lærertettheten er 
mindre. Voksenopplæringen savner en lærer som kan kombinere undervisning på 
alfabetiseringsgruppa og kartlegging av lærevansker. Den kompetansen forsvant når 
læreren gikk av med pensjon.  



 

  

Det ville vært gunstig å bruke lærer med morsmål inn i Spor 1.  
 Kostnader: 
0,5 årsverk til lærer med kompetanse i alfabetisering/spesialpedagogikk/kartlegging – ca 
0,4 millioner.  
0,5 årsverk til lærer med morsmålskompetanse – ca 0,4 millioner.  



Spørsmål fra : Espen Landstein (SP) Mail av 25 november 2019 

 

Vedlegg 

«Kapittel 14A. Krav til forholdstal mellom lærarar og elevar i grunnskolen 

Tilføyd ved forskrift 26 juni 2018 nr. 1034https://lovdata.no/LTI/forskrift/2018-06-26-1034?clickOrigin=dSF/forskrift/2006-06-23-724||c17||fn0  (i kraft 1 

aug 2018). 

I forskrift 23. juni 2006 nr. 724 til opplæringslova blir det gjort følgjande endring:  

Nytt kapittel 14A skal lyde: 

Kapittel 14A. Krav til forholdstal mellom lærarar og elevar i grunnskolen 

§ 14A-1. Forholdstal mellom lærarar og elevar på skolenivå 

På ein grunnskole skal forholdet mellom talet på lærarar og elevar i ordinær undervisning i skoleåret 2018–2019 maksimalt vere 

a)          16 elevar per lærar på 1.–4. årstrinn 

b)          21 elevar per lærar på 5.–7. årstrinn 

c)          21 elevar per lærar på 8.–10. årstrinn. 

På ein grunnskole skal forholdet mellom talet på lærarar og elevar i ordinær undervisning frå 1. august 2019 maksimalt vere: 

a)          15 elevar per lærar på 1.–4. årstrinn 

b)          20 elevar per lærar på 5.–7. årstrinn 

c)          20 elevar per lærar på 8.–10. årstrinn. 

Skoleeigarar kan fram til 1. januar 2020 fråvike desse krava dersom dei ikkje har fått søkjarar som fyller kompetansekrava for tilsetjing etter opplæringslova 

§ 10-1. Det må takast avgjerd om dette for kvart halvår. Stillingane må lysast ut minst kvart halvår.» 

Nr. Spørsmål Svar 

1 I sak 3/19 OKI, har rådmannen redegjort for antall stillinger Lier 
skolen mangler i henhold til lærernormen. En norm som er inntatt 
som en Forskrift (se vedlegg under). Etter denne Forskriften, 
mangler Lierskolen 13.5 stillinger. Kommunen hadde frist til 1.8.19 
med oppfylle denne normen. Da Lier kommune aldri har manglet 
kvalifiserte søkere blir spørsmålet om Lierskolen har vært drevet 
fra 1.8.19 i strid med Stortingets og Departementets vedtak. 
Dersom dette er et avvik, hvordan skal vi lukke dette avviket? 

Lærernormen er en forskrift som Lier kommune  vil oppflylle fullt ut fra 
august 2021. 
Kommunen oppfyller ikke lærernormen per i dag, men legger i HP opp 
til en opptrapping slik at vi oppfyller normen fullt ut fra august 2021. Et 
eventuelt avvik kan lukkes ved at normen oppfylles på et tidligere 
tidspunkt. 
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